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PLE DE L’AJUNTAMENT  

 

 
Sessió Ordinària                                                                       Dijous, 21 de març de 2013 
Acta núm. 4                                                                                                         1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, 
Sra. APOLONIA HERRERA ZAMORA, Sr. JOSÉ FCO. OBISPO VALLECILLOS, Sr. 
GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS, Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, Sr. MIQUEL-ÀNGEL 
DÍAZ NARANJO, Sra. MAITE MARTÍ ALBERT, Sr. JOSEP LLOBET NAVARRO, Sr, 
SERGIO ENGLI IZQUIERDO, Sra. MÓNICA PARÉS CENTENO, Sr. JOSÉ-ANTONIO 
SÁEZ LÓPEZ, Sr. RAMON CASTELLANO I ESPINOSA, Sr. ANTONI RAFANELL I 
AMAT, Sr. GABRIEL MARTORELL I VIVES, Sra. EMMA BLANCO ANGUERA, Sr. 
ANDREU PÉREZ I LORITE, Sr. JORDI CALATAYUD I SANCHÍS i Sr. MIGUEL ÁNGEL 
IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari accidental: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : Sr. José Mª Garcia Pascual. 
Adjunt a la secretaria: Sr. Joaquín García Lorca.  
Administratiu de secretaria: Gregori Puchol Sanfeliu. 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia vint-i-un de març de dos mil tretze, en sessió ordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, alcalde-president, 
concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari accidental, 
Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
 
El Sr. FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN no va assistir a la sessió. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les dinou hores, vint minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 2 de data 28 de febrer de 2013.  
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PART RESOLUTIVA DEL PLE  
 

 
 
2 - LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L’AJUNTAMENT, EL P ATRONAT 
MUNICIPAL DE SERVEIS COMUNITARIS, EL PATRONAT MUNIC IPAL 
D’ESPORTS, L’INSTITUT MUNICIPAL DE GESTIÓ DEL PATRI MONI CULTURAL I 
NATURAL, I L’INSTITUT MUNICIPAL PER A LA PROMOCIÓ I  ACTIVACIÓ DE LA 
CIUTAT EXERCICI 2012  

    
Donar-se per assabentat, segons el que disposa l’article 193.4 del Real Decreto Legislativo 
2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, del Decret de l’Alcaldia de data 28 de febrer de 2013 per mitjà del qual s’aproven les 
liquidacions dels pressupostos de 2012 de l’Ajuntament, el Patronat Municipal de Serveis 
Comunitaris (PMSC), el Patronat Municipal d’Esports (PME), l’Institut Municipal de Gestió del 
Patrimoni Cultural i Natural (IMGPCN), i l’Institut Municipal per a la Promoció i Activació de 
la Ciutat (IMPAC), l’estructura de les quals és la següent: 
 
PRESSUPOST DE L’AJUNTAMENT 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/201.2 ........................................... 16.735.846,67 
    Obligacions pendents de pagament a 31/12/2012.......................................14.355.055,47 
2. Resultat pressupostari ajustat........................................................................5.471.651,24 
3. Romanents de crèdit..................................................................................... 3.920.999,08 
4. Romanent de tresoreria per a despeses generals .........................................  2.103.162,94 
 
PRESSUPOSTOS DELS ORGANISMES AUTÒNOMS MUNICIPALS 
PATRONAT MUNICIPAL DE SERVEIS COMUNITARIS (PMSC) 

1. Drets pendents de cobrament a 31/12/2012 ................................................. 1.211.167,32 
    Obligacions pendents de pagament a 31/12/2012........................................... 701.156,70 
2. Resultat pressupostari ajustat .......................................................................... 344.587,85 
3. Romanents de crèdit........................................................................................ 439.695,08 
4. Romanent de tresoreria per a despeses generals ............................................. 477.223,37 
 
PATRONAT MUNICIPAL D’ESPORTS 
1. Drets pendents de cobramenta a 31/12/2012..................................................... 44.864,78 
    Obligacions pendents de pagament a 31/12/2012........................................... 195.314,67 
2. Resultat pressupostari ajustat ............................................................................ 86.569,60 
3. Romanents de crèdit........................................................................................ 121.924,16 
4. Romanent de tresoreria per a despeses generals ............................................. - 57.214,02 
 
INSTITUT MUNICIPAL DE GESTIÓ DEL PATRIMONI CULTURAL  I NATURAL  
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/2012 .................................................... 116.069,76 
    Obligacions pendents de pagament a 31/12/2012............................................. 64.103,69 
2. Resultat pressupostari ajustat ............................................................................ 63.291,60 
3. Romanents de crèdit.......................................................................................... 49.721,08 
4. Romanent de tresoreria per a despeses generals ............................................... 64.678,08 



3 de  31 

 
INSTITUT MUNICIPAL PER A LA PROMOCIÓ I ACTIVACIÓ DE LA CIUTAT 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/2012 .................................................... 386.636,38 
     Obligacions pendents de pagament a 31/12/2012.......................................... 267.796,30 
2. Resultat pressupostari ajustat ............................................................................ 96.728,95 
3. Romanents de crèdit........................................................................................ 145.261,38 
4. Romanent de tresoreria per a despeses generals ............................................... 42.815,52 
 

---------- 
 
Un cop feta una breu exposició per part del sr. Víctor Carnero, 1r tinent d’alcalde, va intervenir 
el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, per dir, literalment: “Ens donem 
per assabentats de la informació d’aquest punt i aprofitem per recordar la dita castellana de 
Dios aprieta pero no ahoga i al hora dir-hi que vostès no son Deu, es a dir que ofeguen. El que 
volem dir es en definitiva que degut a la gran quantitat de punts d’aquest Ple, a la importància 
dels mateixos per els nostres conciutadans, la amplia i feixuga documentació del punts 
presentats i els escassos recursos municipals de que disposa aquest Grup, em prioritzat altres 
punts del Ple i en relació a la liquidació de Pressupostos, com que avui es un assabentat, ens 
referirem quan el Ple es constitueixi com a Comissió Especial de Comptes.” 
 
 
3 - COMPLIMENT DELS TERMINIS PREVISTOS A LA LEY 15/2010, DE 5 DE JULIO, 
DE MODIFICACIÓN DE LA LEY 3/2004, DE 29 DE DICIEMBRE, POR LA QUE SE 
ESTABLECEN MEDIDAS DE LUCHA CONTRA LA MOROSIDAD EN LAS OPERACIONES 
COMERCIALES PER AL PAGAMENT DE LES OBLIGACIONS DE L’AJUNTAMENT , 
CORRESPONENT AL QUART TRIMESTRE 2012 
 
Donar-se per assabentat de l’Informe trimestral que, en compliment dels arts. 4 i 5 de la Ley 
15/2010, de 5 de julio, de modificación de la Ley 3/2004, de 29 de diciembre, por la que se 
establecen medidas de lucha contra la morosidad en las operaciones comerciales, ha emès el 
Tresorer Municipal sobre el compliment dels terminis previstos en aquesta llei per al pagament 
de les obligacions de cada entitat local; l’informe inclou el nombre i quantia global de les 
obligacions pendents en les quals s’està incomplint el termini (art.4.3). 
 
L’Interventor municipal incorpora (art. 5.4) a l’informe, a més, la relació de les factures o 
documents justificatius en relació als quals han transcorregut més de tres mesos des de la seva 
anotació en el registre de factures a què fa referència l’art. 5 de l’esmentada Ley 15/2010, i no 
s’hagin tramitat els corresponents expedients de reconeixement de l’obligació o s’hagi justificat 
per part de l’òrgan gestor l’absència de tramitació dels mateixos.  
 
L’Informe haurà de remetre’s (art. 4.4) en tot cas als òrgans competents del Ministerio de 
Economía y Hacienda i de la Generalitat de Catalunya que té atribuïda la tutela financera dels ens 
locals. 
 

---------- 
 
Després de l’explicació realitzada pel sr. Víctor Carnero, 1r tinent d’alcalde, va prendre la 
paraula el sr. Sergio Engli, regidor del grup municipal del PP, per manifestar que al tancament 
de l’any el deute que tenia l’ajuntament amb diferents proveïdors era de prop d’1.035.000 €, la 
major part del qual era amb l’empresa municipal Gavanenca d’Obres, S.L. per la qual cosa 
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suposava que amb la dissolució que s’havia fet de dita empresa i amb la normalització realitzada 
a l’ajuntament, esperava que en el proper trimestre el deute baixaria significativament per situar-
se cap als 250.000 €. 
 
 

4 - AUGMENT CAPITAL SOCIAL DE LA SOCIETAT PRIVADA M UNICIPAL  
GAVANENCA DE TERRENYS I IMMOBLES, SA.  

 
Aquest punt es va retirar de l’Ordre del dia. 
 
 
 
5 - PRÉSTEC AMB  “CAIXABANK S.A.” PER AL FINANÇAMEN T DE L’AMPLIACIÓ  

DE CAPITAL DE LA SOCIETAT MUNICIPAL GAVANENCA DE TE RRENYS I 
IMMOBLES, SA  

 
Aquest punt es va retirar de l’Ordre del dia. 
 
 

6 - EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM 3/2013  
DE L’AJUNTAMENT PRESSUPOST GENERAL 2013 

 
Aquest punt es va retirar de l’Ordre del dia. 
 
 
7 - INFORME D’INTERVENCIÓ D’AVALUACIÓ DEL COMPLIMEN T DE 
L’OBJECTIU D’ESTABILITAT, REGLA DE DESPESA I NIVELL  DE DEUTE VIU 
CORRESPONENT A LA CORPORACIÓ I ENS DEPENENTS QUE FORMEN PART 
DEL SECTOR ADMINISTRACIONS PUBLIQUES, EN RELACIÓ A LA 
MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM  3/2013  

 
Aquest punt es va retirar de l’Ordre del dia. 
 
 

8 - PROPOSTA D’APROVACIÓ  D’UN PLA ECONÒMIC FINANCE R 
 
Aquest punt es va retirar de l’Ordre del dia. 
 
 

9 - APORTACIÓ DE CAPITAL A LA SOCIETAT MUNICIPAL  
GAVANENCA DE TERRENYS I IMMOBLES, SA  

 
Aquest punt es va retirar de l’Ordre del dia. 
 
 

10 - AUTORITZACIÓ MODIFICACIÓ COMPTE DE CRÈDIT  
GAVANENCA DE TERRENYS I IMMOBLES, S.A.  

 
Aquest punt es va retirar de l’Ordre del dia. 
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11 - CANVI DE SISTEMA GESTIÓ I REVOCACIÓ ENCOMANA G ESTIÓ 

GAVANENCA DE TERRENYS I IMMOBLES, S.A.  
 

Aquest punt es va retirar de l’Ordre del dia. 
 
 

12 - MODIFICACIÓ ART. 1 i  2 ESTATUTS  
GAVANENCA DE TERRENYS I IMMOBLES, S.A.  

 
Aquest punt es va retirar de l’Ordre del dia. 
 
 

13 - MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL  
DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ CORRESPONENT A L’ANY 2013  

 
Aquest punt es va retirar de l’Ordre del dia. 
 
 
 14 - DECLARACIÓ DE COMPATIBILITAT  
 
Declarar la compatibilitat d’activitats de la Sra. Isabel Teixidor Marrades amb DNI núm. 
46.564.964S, treballadora de l’Ajuntament com Auxiliar Administrativa amb dedicació de 37’5 
hores setmanals, amb l’activitat de formació en centres privats i comercials. En tot cas, la suma 
de jornades de l’activitat a l’Ajuntament amb les de l’activitat privada, no podran superar la 
jornada ordinària establerta a aquest Ajuntament, incrementada en un cinquanta per cent. 
 
Tot això de conformitat amb allò que preveu la Disposició Final Quarta de la Llei 7/2007, de 
l’Estatut Bàsic de l’empleat públic, la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’Incompatibilitats del 
personal al servei de les Administracions Públiques i l’article 329 del Decret 214/1990, de 30 de 
juliol, pel qual s’aprova el reglament de personal al servei de les entitats locals. 
 
 
15 - DECLARAR DESERTA L’ADJUDICACIÓ DE LA  CONCESSI Ó 
ADMINISTRATIVA PER A LA GESTIÓ INTEGRAL DEL SERVEI PÚBLIC DEL 
CEMENTIRI MUNICIPAL I LES SEVES OBRES D’AMPLIACIÓ I  REFORMA 
 
PRIMER .- Declarar que l’oferta presentada pel Sr. Joan Ventura i Ustrell, en representació de 
l'Empresa GESTIÓ INTEGRAL CEMENTIRIS DE NOMBER, S.L., per l’adjudicació, 
mitjançant concurs públic, de la concessió administrativa per a la gestió integral del servei 
públic del cementiri municipal i les seves obres d’ampliació i reforma, no s’ajusta al Plec de 
Clàusules Administratives ni al Plec de Clàusules Tècniques, aprovats per regir aquest concurs 
públic mitjançant acord de ple municipal de data 25 d’octubre de 2012, segons l’Acta 
administrativa de data 13 de març de 2013 de la Mesa de Contractació constituïda per a aquest 
procés de licitació, tot això en base als informes tècnics municipals emesos per la valoració de 
la documentació tècnica presentada que consten en l’expedient. Aquesta Acta administrativa de 
la Mesa de Contractació i els informes tècnics municipals s’accepten i s’incorporen al present 
acord com a motivació, a l’empara d’allò que estableix l’art. 89.5 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu 
Comú. Una fotocòpia compulsada dels esmentats documents s’adjuntaren a la notificació que es 
practiqui al interessat. 
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SEGON.- Declarar deserta la licitació convocada per l’adjudicació, mitjançant concurs públic, de 
la  concessió administrativa per a la gestió integral del servei públic del cementiri municipal i les 
seves obres d’ampliació i reforma. 
 
TERCER.- Notificar aquesta resolució municipal al interessat i, simultàniament, publicar-la al 
Perfil del contractant. 
 

 
16 – 2a MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA PARCIAL SECTOR  

LES BÒBILES (Parcel·la d’equipament 7b3 –HDj) 
(Aprovació provisional) 

 
PRIMER.- Desestimar l’al·legació presentada pel Sr. Andreu Pérez Lorite, en representació 
del Grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya-Els Verds-Independents per Gavà, 
(RE 4044 de 13 de març de 2013) contra l’acord de la Junta de Govern Local de 8 de febrer de 
2013 pel qual s’aprovava inicialment la “2ª Modificació puntual del Pla Parcial sector les 
Bòbiles (Parcel·la d’equipament 7b3 –HDj)”, per les raons exposades en l’informe jurídic que 
figura a l’expedient, i que s’incorpora al present acord en aplicació de l’art. 89.5 de la Llei 
30/1992 de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del 
Procediment Administratiu Comú. 
 
SEGON.- Aprovar provisionalment la “2ª Modificació puntual del Pla Parcial sector les 
Bòbiles (Parcel·la d’equipament 7b3 –HDj)”, promogut per l’Ajuntament de Gavà. 
 
TERCER.- Remetre-la a la Comissió Territorial d’Urbanisme de l’àmbit metropolità de 
Barcelona (Av. Josep Tarradellas, 2-6, 08029 Barcelona), als efectes de la seva aprovació 
definitiva. 
 
L’acord va ser adoptat per divuit (18) vots a favor (9 PSC, 4 PP, 3 CiU, 1 ICV-EUiA i 1 C’s), 
cap en contra i dos (2) abstencions (ERC-EV-IxG), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
La tinenta d’alcalde, sra. Raquel Sánchez, va exposar l’acord i, seguidament, el sr. Alcalde va 
donar la paraula al sr. Andreu Pérez, regidor del grup municipal d’ERC-EV-IxG, qui va 
lamentar la desestimació de l’al·legació feta a l’acord però com el seu grup estava a favor d’un 
canvi i millora d’ubicació dels efectius de la Policia Municipal va avançar que faria un vots 
d’abstenció de responsabilitat. 

 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
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PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, el sr. Alcalde va procedir directament a donar compte i contestar 
els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat més de vint-i-quatre hores 
d’antelació, havien estat formulades pel diferents regidors o grups amb municipals. Tot seguit es 
reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents 
respostes. 

 
La primera formació política a qui el sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser la del PP.  

 
En efecte, el regidor d'aquest grup, sr. Sergio Engli, atès --va dir-- que debido al aumento de 
robos, sabotajes  y actos vandálicos, que vienen sufriendo las infraestructuras ferroviarias 
(cables de catenaria, máquinas  de auto-venta, vallas, mobiliarios de estaciones, graffitis en paso 
inferior, etc.) y teniendo en cuenta  que,  la estación  de Renfe de nuestra ciudad es objeto entre 
otros, de estos hechos tales como el intento de robo en taquilla, actos vandálicos, y últimamente, 
el intento de robo de la puerta de acceso, así como de las vallas y sobre todo de la tornillería de 
las mismas. Va formular un prec en el sentit de que l’equip de govern colabore en la vigilancia 
de la estación con la Administración ferroviaria, que aunque tiene casi de forma permanente 
agentes de seguridad en los andenes, se ve impotente para poder controlar los perímetros de la 
misma, donde de manera casi diaria, se roban las tuercas de la valla, con el peligro que ello 
supone al poder desprenderse y producir daños en las personas.  
 
La resposta va anar a càrrec de Tinent d’Alcalde, sr. José Obispo, qui va dir que la policia 
municipal i els Mossos d’Esquadra ja col·laboren en la vigilància de les infrastructures 
ferroviàries sempre que són requerits. D'altra banda, la Policia local realitza controls en la zona 
de l'estació en determinades franges horàries. De totes maneres, li recordo que la responsabilitat 
de l'àmbit de les infrastructures, de la seguretat i el manteniment correspon exclusivament a 
RENFE. 
  
 
En un segon prec, la regidora del PP, sra. Mónica Parés, va exposar que en els darrers mesos, 
s’ha vist incrementat el nombre de persones que fan ús de patins, patinets i skates pels carrers de 
la ciutat. En moltes ocasions ho fan a gran velocitat, emprant el mobiliari urbà i inclús els 
esglaons de propietats privades per poder realitzar els seus salts. Amb l’arriba del bon temps, 
l’ús d’aquests elements podria augmentar alterant considerablement la inseguretat del vianants. 
Malgrat que l’Ordenança Municipal de les Illes de vianants de Gavà de 18 de juny de 2006, en 
el seu Article 4 permet l’ús d’aquests mitjans cal que aquest s’adapti a l’espai, respecti als 
vianants, adapti la seva velocitat i en tot cas, es podrà limitar el seu ús mitjançant senyals segons 
l’Article 4 punt e). L’esmentada Ordenança ens remet en algunes articles a l’Ordenança 
Municipal de Circulació de Vianants i Vehicles la qual ja determina el comportament diligent 
dels usuaris de la via pública així com la regulació de la Illa de Vianants i el seu Règim 
Sancionador. Es per tot l’exposat, que va fer el següent prec: Que el Govern Municipal estudiï 
la possibilitat de limitar l’ús de patins, patinets i skates als espais que l’Ordenança reconeix com 
Illa de vianants de Gavà adaptant la regulació a les noves tendències però sempre respectant als 
vianants com a usuari prioritari de l’espai. 
 
Com vostè ja diu --va respondre el sr. Obispo-- les ordenances municipal de les illes de vianants 
ja determina que els usuaris de patins i patinets “hauran de cedir la prioritat de pas de vianants i 
adaptar la seva velocitat a la passa d’una persona”. Aquesta regulació a més de ser 
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suficientment restrictiva s'ha demostrat creiem adequada, doncs de forma general, la 
convivència d'usuaris sol ser pacífica. La policia municipal vigila i vigilarà el compliment de la 
norma perquè no es generin situacions de conflicte. 
 
 
La tercera intervenció va anar a càrrec del sr. José-Antonio Sáez, qui va manifestar que hace un 
tiempo el Equipo de Gobierno se decidió, haciendo caso a las reiteradas solicitudes del Partit 
Popular, a crear un vivero de empresas en el Centre de Suport a la Empresa. Tras el tiempo 
pasado de experiencia, hemos podido descubrir que el vivero no cumple realmente su función, 
pues se ha convertido más en un alquiler módico con instalaciones básicas (luz, agua, teléfono, 
Internet…) pero con una falta clara de apoyo a las star-up que se instalan en cuanto a asesoría 
fiscal, económica, jurídica e incluso social y de mercado, según comentan las propias empresas 
instaladas. Por otro lado, y aún el punto anterior, hemos podido saber que existe demanda 
sobrada para las actuales instalaciones, con lo que la ciudad está perdiendo la oportunidad de 
apoyar a nuevas empresa a crearse y coger suficiente potencia como para desarrollarse y crear 
empleo y riqueza, dinamizando la estructura empresarial de la ciudad, que es lo que ésta 
necesita. Por todo ello, el Grup Municipal del Partit Popular formula el siguiente: Al Equipo de 
Gobierno para que estudie la ampliación de las instalaciones y espacios del vivero de empresas, 
así como que mejore las áreas de asesoría que estas  nuevas empresas puedan necesitar, 
solicitando si fuera el caso incluso cursos subvencionados para estos nuevos empresarios.  
 
Per la seva banda, el regidor, sr. Jordi Jiménez, va voler puntualitzar alguns aspectes del prec 
que estaven relacionats amb les preguntes formulades: primer, la decisió de crear el viver 
d’empreses va ser del govern municipal; segon, li sorprèn quan diu que no compleix la seva 
funció, quan a la darrera enquesta els usuaris interns i externs valoraven en un 9,3 sobre 10 el 
seu índex de satisfacció en relació al serveis que es realitzen al CSE. Des del punt de vista de les 
empreses instal·lades i d’acord amb el qüestionari, el grau de satisfacció era d’un 100 %. Per 
aquests motius, li estranyava dites queixes o suggeriments, en tot cas, va demanar quina 
empresa o empreses eren les que consideraven que els hi mancava el suport del CSE per tal 
reunir-se amb elles i intentar solventar la situació. Va apuntar que si bé hi havien vivers que 
oferien assessorament fiscal i laboral el mateix anava a càrrec de les empreses amb 
independència del cànon que s’abonava, no essent el model que utilitzava l’ajuntament, doncs 
considerava que aquest gestió la podien fer a través de gestories vinculades a la ciutat de Gavà. 
Va recordar que les empreses disposaven d’un valor afegit com era, entre d’altres, el servei 
d’informació de l’empresa, o el servei de consolidació per a la supervivència de l’empresa. 
Respecte a les preguntes va contestar que en breu temps s’obtindria, perquè ja estava en marxa, 
l’ampliació de serveis tant del viver d’empreses com del CSE, en relació a l’increment de 
número d’accions formatives pel món de l’empresa va indicar que estarien encantats de poder-
ne ampliar el catàleg de serveis però que aquesta qüestió requeria de dues accions: una primera, 
que els 92 milions assignats al mon de l’empresa que havia de transferir el Govern de l’Estat es 
poguessin desbloquejar fent la transferència corresponent a la Generalitat, fet que ajudaria molt, 
i per altra banda, que pel Govern de la Generalitat s’acabi de definir el Servei d’Ocupació de 
Catalunya, perquè comportava que les polítiques actives d’ocupació estiguessin totalment 
endarrerides.  
 
 
Va tornar a intervenir la sra. Parés, aquest cop per realitzar una pregunta referint-se a que el 
proppassat dia 5 de març, la Consellera d’Educació del Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya va anunciar algunes novetats per al període de preinscripció per al nou 
Curs escolar 2013-2014. Una de les novetats afectarà a la nostra ciutat que serà considerada 
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zona única. Aquest fet permetrà que les famílies de Gavà puguin escollir qualsevol centre 
escolar de la ciutat sense estar limitades a la seva àrea d’influència. Amb aquesta decisió, 
s’amplia el nombre de municipis en els que s’implanta la mesura reivindicada històricament pel 
Partit Popular. Va acabar preguntant: Quines han estat les negociacions dutes a terme pel 
Govern Municipal amb el departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya per 
acordar la zonificació única als centres educatius de la ciutat? Com valora el Govern Municipal 
la implantació d’aquest sistema?   
 
En relació a aquesta qüestió la regidora, sra. Maite Martí, va informar que la comunicació del 
Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya del passat dia 5 de març va induir a 
alguna confusió, ja que es podia deduir que l’aplicació de la zona única implicava a la educació 
primària i a la secundària. L’esmentada confusió es va reproduir a diversos mitjans de 
comunicació. Per la seva banda, des de l’ajuntament es va procedir a clarificar la notícia per tal 
d’evitar futures confusions. La decisió d’establir una o dues zones es competència de la 
Generalitat de Catalunya previ consens amb el municipi. Finalment, es va arribar a la decisió de 
procedir a establir zona única a l’educació secundària, tot mantenint enguany les dues zones per 
educació infantil i primària, que passaran a ser zona única el proper curs escolar 2014-2015. El 
govern municipal valora que el sistema ha donat resposta a les necessitats que han hagut en cada 
moment. 
 
 
El sr. Josep Llobet, regidor portaveu del grup municipal del PP va apuntar que havien sabut pels 
mitjans de comunicació de l’obertura de la nova instal·lació de la anomenada Plataforma 
Solidària de Gavà al carrer Verge de Montserrat. Segons aquestes informacions, es dedicarà a 
centralitzar les productes frescos dels bancs d’aliments existents a Gavà, amb unes grans 
càmares frigorífiques. Donat que a l’entrada del local abans indicat hi ha el logo de 
l’Ajuntament i de cap entitat més, va preguntar:  Quin és el veritable paper de l’Ajuntament en 
aquesta instal·lació, la de col·laborador com deia el projecte publicitat o la de promotor? Quines 
altres entitats hi participen? Qui ha sufragat, sufraga o sufragarà el cost del local, de les 
instal·lacions frigorífiques, els cartells exteriors i d’altres existents al local? S’ha rebut alguna 
subvenció per a aquesta activitat i instal·lació? de qui i de quina quantia?   
 
Per part de la tinenta d’alcalde, sra. Apolonia Herrera Zamora es va donar resposta a l’anterior 
pregunta dient que en relació al parer de l’Ajuntament era el de promotor de la Plataforma i 
col·laborador en els projectes que en el seu marc es desenvolupin, entre ells els dels aliments 
solidaris, doncs ambdues funcions eren compatibles. Pel que feia a quantes entitats participaven 
en el projecte d’aliments solidaris va assenyalar que contribuïen les entitats i comerços de la 
ciutat en la recollida d’aliments i APAM, Cáritas i Creu Roja, en el repartiment i la distribució. 
En referència als costos va dir que s’havien cobert per la partida creada a tal efecte i que es va 
dotar amb els imports de la paga extraordinària del mes de desembre passat dels càrrecs electes i 
de confiança de l’ajuntament. Per acabar, va indicar que no s’havia rebut cap subvenció. 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup del PP es va iniciar el del Grup municipal de CiU on els 
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats 
prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la 
sessió.  
 
Mitjançant la primera intervenció el sr. Antoni Rafanell. regidor de l’esmentada formació 
política va exposar que en les darreres setmanes, el nostre grup municipal s’ha assabentat i 
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alhora ha rebut la petició per part de diferents veïns de la ciutat, propietaris tots ells de garatges 
als seus domicilis, per tal que l’Ajuntament de Gavà vetlli per evitar una doble conflictivitat en 
la que s’estan trobant. Si bé, aquests guals a la via pública autoritzats tots ells en el seu dia i en 
compliment de la normativa del moment (parlem dels més antics a la ciutat) no compleixen la 
normativa actual malgrat tampoc estan obligats a fer-ho, es troben en el paradigma que si un 
ciutadà denuncia el mal estat (al seu parer) de la vorera, l’ajuntament declina responsabilitats i 
les carrega als propietaris del guals amb tota la càrrega de responsabilitat que per sorpresa els hi 
recau a sobre. És per aquests motius que, va pregar que es fes un anàlisi dels guals de la ciutat 
autoritzats sota la normativa anterior a l’actual, se’ls informés de les condicions, drets, deures i 
sobretot, es prengués la determinació de, o bé instar-los a adaptar les voreres dels seus gual a la 
referida normativa vigent en aquest moment o bé, assumir per part de l’ajuntament la 
responsabilitat de les voreres i les actuacions pertinents. En tot cas, el que no es podia permetre 
era no actuar sobre aquesta situació mantenint el risc dels vianants a patir lesions i dels 
propietaris de guals a assumir responsabilitats injustes. 
 
El sr. Obispo, va contestar: La Ordenança Municipal sobre Llicències de Guals i reserves a la 
via publica vigent, inclou en el seu art 18: “El titular de la Llicència de gual estarà obligat a: 
Conservar en perfecte estat el paviment del gual, siguin quines siguin les seves dimensions.”.... 
Aquesta condició l’ha de complir sempre el propietari, sigui quin sigui el disseny del gual i 
estigui o no d’acord amb la vigent Normativa. L’Ajuntament ja revisa periòdicament l’estat 
d’aquests elements i actua d’ofici amb el propietari requerint-lo, perquè procedeixi en cas 
necessari a la seva reparació i/o (llavors si) a la seva adequació reglamentaria.. 
 
 
El sr. Gabriel Martorell, regidor de CiU va esmentar que donat que el volum de documentació que 
suposa el procés de redacció, control i execució d’afers comptables i administratius que afecten a 
aquest ajuntament i donat que cap grup polític municipal no pot disposar d’equips jurídics o 
comptables, ni d’auxiliars administratius per estudiar com cal (com ha ocorregut en aquest darrer 
període de només tres dies) les xifres i documentació per poder fer propostes fermes i prendre les 
millors decisions davant els reptes de la ciutadania local, va pregar a l’equip de govern, ampliar el 
termini per tal que poguessin, la resta de grups polítics que no som al govern, disposar de la 
documentació en temps i forma, ja que com havia ocorregut en aquest Ple, fins i tot després de ha 
haver-s’hi votat, aquesta documentació encara no havia pogut estar analitzada correctament. 
 
En relación a su ruego --va indicar el sr. Carnero-- imagino que compartirá conmigo el esfuerzo 
hecho en los últimos tiempos para que dispongan en tiempo y forma de toda  la información, así 
como los mecanismos introducidos a tal efecto para facilitar y ampliar la forma de acceso a la 
misma. De todas formas tomo nota de su ruego y en situaciones especiales, por el volumen o 
contenido de los puntos, intentaremos que dispongan de la información con la máxima  
antelación posible. 
 
 
Va tornar a intervenir el sr. Martorell, aquest cop per formular una pregunta, atès, --va dir-- que 
aquests dies, l’empresa municipal GTI havia informat els seus consellers de la decisió presa per 
la Direcció de l’empresa, va preguntar si era normal que s’informés en tants pocs dies de 
decisions tant importants com són les preses en el darrer Consell d’Administració de GTI? 
 
La resposta a la pregunta la va donar la sra. Sánchez, qui va manifestar que la seva pregunta en 
relació a si era “normal” partia d’una valoració personal i subjectiva, però per evitar aquest tipus 
de situacions l’ajuntament disposava del Reglament Orgànic Municipal on s’especificaven els 
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terminis i drets i obligacions dels integrants en la Corporació. Va recordar que es va reunir el 
dia 1 de març amb tots els portaveus dels grup municipals molt abans de la celebració del 
Consell d’Administració per tal d’anticipar-li la informació que després aniria en el Consell 
d’Administració i en el Ple municipal relativa a les mesures que s’adoptarien al respecte del 
procés de reestructuració. Per això, entenia prudencial i correcte el termini amb el que s’havia 
informat encara que pogués estar subjecte a millora i alhora va dir que aquesta anticipació i 
interès també s’havia d’entendre d’una manera recíproca.  
 
 
En la darrera intervenció del grup de CiU el sr. Martorell va plantejar que la manera de governar 
d’aquest equip de govern està sent nefasta per a l’economia local per culpa de la crisi i la presa 
de decisions. El manteniment de les estructures actuals, el fet d’integrar personal de les 
empreses municipals amb pèrdues, que Vostès ens comuniquen que en temps de crisi s’ha 
d’intentar no acomiadar a ningú, cosa que no han fet ni a Gavà Televisió ni a Gavanenca 
d’Obres, per no dir també al personal laboral auxiliar administratiu dels grups polítics, fent que 
l’Ajuntament adquireixi més despesa i deute per les seves decisions. És una sort que els 
ciutadans de Gavà no disposen. Se’ls demana i demanarà als ciutadans de Gavà que paguin més 
impostos per culpa dels plans d’ajustaments de l’actual govern. És per aquests motius que va 
preguntat: És conscient l’equip de govern que per salvar el seu model de ciutat i de gestió, està 
duent i posant en dificultats per fer front als pagaments a moltes famílies, empreses, comerços i 
negocis de la ciutat de Gavà? 
 
Seguidament, va fer una precisió en el sentit de que en el Ple s’havien deixa’t sobre la taula deu 
punts de l’ordre del dia i un punt en concret estava relacionat amb aquesta pregunta 
 
Va tornar a intervenir la sra. Sánchez, aquest cop per manifestar que l’equip de govern havia 
intentat transmetre i informar de totes les qüestions que motivaven l’adopció dels acords, que en 
definitiva, tractaven de salvaguardar el patrimoni municipal i els interessos generals, ja que dita 
opció era considerada com la menys dràstica i la que més assegurava la viabilitat de la societat. 
En referència a la defensa al model de ciutat que al·legava el sr. Martorell va recordar que 
l’equip de govern també en defensava un, el qual havia estat recolzat per una àmplia majoria de 
la ciutadania. Així mateix, va dir que l’equip de govern no estava posant en dificultats de 
pagament ni a les famílies, empreses i comerços de la ciutat. En aquest sentit, va dir que estaven 
pagant als proveïdors en 50 dies, xifra que era sensiblement inferior a la de la Generalitat o la 
Diputació, les quals si incorrien en una gestió nefasta al incomplir les seves obligacions respecte 
l’ajuntament, doncs tenien un deute de prop de 3.200.000 € i 300.000 €, respectivament. 
 
 
 
Un cop el torn del grup municipal CiU va finalitzar, va començar el corresponent al grup 
d’ERC-EV-IxG. 
 
En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, sr. Andreu Pérez, va recordar --com a 
antecedents-- el 10 de març va tenir lloc la Mitja marató Gavà-Castelldefels. Aquest 
esdeveniment, que afecta dos municipis, segons han informat els mitjans de comunicació del 
govern municipal, va aplegar uns 2.500 atletes i està organitzat pels ajuntaments de Gavà i 
Castelldefels i la Diputació de Barcelona. Per a la seva organització i gestió es contracta una 
empresa privada d’esdeveniments, que en aquesta edició ha estat Zona Vip Events, cosa que 
provoca una despesa notable a l’administració local. El Club d’Atletisme de Gavà només s’hi 
involucra mitjançant l’aportació de voluntaris, però no s’encarrega de l’organització de 
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l’esdeveniment. Un altre gran esdeveniment esportiu que se celebra anualment al nostre 
municipi és la Marxa del Garraf. Hi participen 1.600 atletes, i afecta cinc municipis (Gavà, 
Castelldefels, Sitges, Olivella i Begues). L’organització i gestió d’aquest esdeveniment és 
responsabilitat única d’una entitat cívica local, al Unió Muntanyenca Eramprunyà. El resultat és 
altament positiu, perquè promou la mobilització d’un centenar de voluntaris, i alhora el cost per 
a l’administració local és mínim: nul pel que fa a despesa comptable, i petit pel que fa a cessió 
de material, espais i suport logístic. L’actual situació de crisi econòmica hauria de fer tendir a 
optimitzar els recursos municipals, i que l’administració deixés a la iniciativa cívica la gestió i 
organització d’esdeveniments esportius, culturals, etc, prestant, en tot cas, un suport no dinerari, 
sinó en espècie, a través de la cessió de locals, espais, suport logístic i material. Creiem que 
l’exemple de la Marxa del Garraf podria servir de model per a futures edicions de la Mitja 
marató Gavà-Castelldefels, amb l’objectiu d’estalviar en despesa corrent municipal i potenciar 
les entitats de voluntàris com a gestores d’esdeveniments. Per aquest motius, va formular el 
següent prec: Instem el govern municipal a explorar la possibilitat d’encomanar la gestió de 
grans esdeveniments esportius a entitats cíviques locals, i a iniciar contactes amb el Club 
d’Atletisme i altres clubs locals, amb l’objectiu d’estudiar la viabilitat d’encomanar-los, si 
escau, l’organització de la Mitja Marató de cara als propers anys. 
 
En relació a aquest prec, la sra. Martí va respondre que enguany l’ajuntament amb la licitació de 
la gestió i execució de la prova no hi havia destinat recursos econòmics. Va dir que es 
procediria a contrastar amb el club que esmentava la viabilitat de compartir la gestió d’aquest 
esdeveniment. 
 
 
En un nou prec, el sr. Jordi Calatayud, regidor d’ERC-EV-IxGG, va exposar que el passat 22 de 
febrer, la Junta de Govern Local va acceptar l'ajut de l'Àrea Metropolitana de Barcelona per al 
Programa d'Actuacions Municipals de Millora Urbana 2012-2015, anualitat 2012, per valor de 
873.504,80 €.  L’actual situació de precarietat social provoca el sorgiment de demandes per part 
de la societat civil, i l’existència de mancances concretes en l’atenció als més desafavorits, tot i 
que no quedi totalment reflectida en la imatge de la ciutat que donen els mitjans de comunicació 
del govern municipal, demanen respostes ràpides i efectives, en forma de nous equipaments i 
infrastructures, ben lluny de les millores dels espais públics a què estàvem acostumats en altres 
èpoques, quan el diner fluïa fàcilment i les necessitats socials no eren tan peremptòries. 
Inversions en millora de parcs, jardins, o la construcció d’infrastructures no directament 
vinculades a serveis socials seria vista, ara, com una autèntica frivolitat. Va acabar fent el 
següent prec: Instem el govern municipal a destinar aquest ajut rebut de l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona a la millora social de Gavà a través de la inversió d’aquesta quantitat en la creació 
d’algun equipament o infrastructura de caire social, com ara, per exemple, una llar d’infants, un 
espai propi –no llogat– per al banc d'aliments, o un espai d'acollida per a persones sense 
recursos. 
 
En su ruego --va contestar el sr. Víctor Carmero-- hacen referencia a uno de los programas del 
AMB, concretamente al “Programa d’Actuacions Municipals de Millora Urbana 2012-2015”. 
De acuerdo a los criterios reguladores del programa se define como gasto corriente susceptible 
de ser incluido en el programa los derivados de las acciones municipales destinadas al 
mantenimiento y financiación del funcionamiento ordinario de los servicios, equipamientos y 
actuaciones municipales dirigidas directamente a los usuarios y ciudadanos y ciudadanas del 
municipio. Se trata por tanto de un Plan condicionado destinado al mantenimiento urbano 
ordinario. Esta es la finalidad del programa y la voluntad del equipo de gobierno es que a ello se 
destine.  
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Va tornar a intervenir el sr. Pérez, regidor d’ERC-EV-IxG, atès --digué—que les places, carrers 
i espais públics del municipi reben una nomenclatura que, sovint, serveix per distingir diferents 
personatges que han fet contribucions significatives, en positiu, a la societat. Així, a Gavà, 
tenim carrers dedicats a músics, literats o artistes plàstics, a persones que han contribuït a 
solucionar problemes col·lectius, com Maria Casas o Magdalena Trias, o persones l’activitat 
política de les quals ha impulsat el progrés col·lectiu, tant des del punt de vista social, com Clara 
Campoamor, com des del punt de vista nacional, com Batista i Roca o Rafael Casanova. Queda 
clar, en tot cas, el valor exemplaritzant del nomenclàtor dels carrers i places de la ciutat. Això 
no obstant, un dels principals carrers de la ciutat està dedicat al rei Juan Carlos I. Tot i que els 
mitjans de comunicació del govern municipal no se n’han fet ressò, a través de la premsa 
generalista hem començat a descobrir que darrere d’aquest personatge s’ha amagat, durant anys, 
un comportament molt poc exemplar, tant pel seu origen –imposat pel règim feixista l’any 
1969– com per la seva actitud i implicació en casos de presumpta corrupció econòmica –el 
denominat cas Nóos, que no és el primer– o l’ús de recursos i espais públics per satisfer els seus 
impulsos sexuals –ens referim a l’allotjament de l’amant del rei d’Espanya a càrrec del 
pressupost públic en un edifici del patrimoni públic–. Un comportament que fins i tot ha portat 
al líder del partit de govern municipal, Pere Navarro, a demanar-ne l’abdicació. Va concloure 
formulant el següent prec: Instem el govern municipal a iniciar el procediment de canvi de nom 
a l’Avinguda de Joan Carles I, retirant el nom de l’actual rei i substituint-lo pel d’alguna 
persona que hagi consagrat la seva vida al progrés social i nacional de Catalunya, com per 
exemple el president Lluís Companys. 
 
Seguidament, el sr. Víctor Carnero va respondre el prec dient que en su ruego hacen referencia a 
uno de los programas del AMB, concretamente al “Programa d’Actuacions Municipals de 
Millora Urbana 2012-2015”. De acuerdo a los criterios reguladores del programa se define 
como gasto corriente susceptible de ser incluido en el programa los derivados de las acciones 
municipales destinadas al mantenimiento y financiación del funcionamiento ordinario de los 
servicios, equipamientos y actuaciones municipales dirigidas directamente a los usuarios y 
ciudadanos y ciudadanas del municipio. Se trata por tanto de un Plan condicionado destinado al 
mantenimiento urbano ordinario. Esta es la finalidad del programa y la voluntad del equipo de 
gobierno es que a ello se destine.  
 
 
 
El sr. Calatayud va realitzar el darrer prec del grup d’ERC-EV-IxG indicant que havien estat 
informats que s’havia suspès el servei de punt d’atenció al ciutadà ubicat al centre cívic de Gavà 
Mar, de forma que es deixava tot un barri de prop de 6.000 habitants, aïllat del nucli urbà, sense 
cap punt ni oficina administrativa, ni punt d’atenció ciutadana. Aquesta decisió contradiu 
clarament amb els desitjos i declaracions expressades pel govern a través dels seus mitjans de 
comunicació, amb motiu de la posada en marxa del programa de regidories de barri. Per tot 
això, va pregar: Instem el govern local a reobrir el punt d’atenció al ciutadà que existia fins fa 
pocs dies al centre cívic de Gavà Mar. 
 
A continuació va donar contesta a aquesta qüestió el sr. Víctor Carnero, expressant que degut a 
un problema amb l’antena, que encara no s’havia pogut solucionar, no hi havia connexió ni 
telefònica ni telemàtica, amb la conseqüent limitació de poder de realitzar tràmits en aquests 
moments. Treballem per la seva el més aviat possible. Tot i això, l’auxiliar d’informació que 
estava assignada en aquella oficina, hi és durant el seu horari habitual informant els ciutadans i 
atenent les consultes i demandes presencials (de dilluns a divendres de 9 a 14 hores. Dimarts i 
dijous, també de 15 a 19 hores).  
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Un altre vegada va fer ús de la paraula el sr. Calatayud per posar de relleu que una de les 
actuacions proposades pel grup d’Esquerra Republicana en el marc del Pacte pel 
Desenvolupament Econòmic i l’Ocupació a Gavà (PADEOG), i que va ser prioritzada pels 
agents econòmics locals, va ser la implantació de la fibra òptica al municipi. Els darrers mesos 
hem rebut notícies de diversos ciutadans sobre la recepció de cartes d’una companyia de 
telecomunicacions anunciant la propera implantació de la fibra a Gavà, i demanant la 
col·laboració de les comunitats de propietaris. Així mateix, hem observat que en diversos punts 
de la ciutat s’estan efectuant treballs d’instal·lació de canalitzacions que, suposem, tenen aquest 
objectiu. Per aquest motiu, i davant la manca de notícies al respecte a través dels mitjans de 
comunicació del govern municipal, va formular la següent pregunta: Quin és l’estat 
d’implantació de la fibra òptica al municipi, i quines són les previsions, quant a calendari i 
zonificació, d’aquesta implantació?  
 
En relació a aquesta pregunta, el sr. Obispo, va contestar: Tal com vostè diu, efectivament, 
Telefònica està instal·lant fibra òptica en les seves canalitzacions existents i l’han estès  en 
façanes particulars. Per aquestes operacions no necessita Llicència Municipal però si, ens ho 
estan comunicant. Malgrat la insistència --en els darrers mesos-- de l´Ajuntament per tal  
d’obtenir la necessària informació al respecte, tant des de el Serveis Tècnics  com des de el 
departament de Comunicació, encara no hem rebut una resposta clara i concreta. Per les ultimes 
converses deduïm que estan fent els corresponents estudis de mercat per tal de valorar la 
rendibilitat de l’operació en els diferents barris de la ciutat. Un cop enllestits aquests estudis, ens 
han informat, presentaran un plantejament que reculli las previsions d’implantació temporal de 
la fibra per zones i/o en la totalitat del nuclis urbans, donant llavors totes les explicacions 
concretes que calguin perquè puguin ser canalitzades correctament cap als ciutadans i/o 
possibles clients. 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC-EV-IxG es va iniciar el del Grup municipal de C’s, 
essent en tots els casos el sr. Miguel-Ángel Ibáñez qui va prendre la paraula per a formular 
oralment els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre 
hores d'antelació al començament de la sessió.  
 
En un primer, el regidor de C’s, va assenyalar que habiendo tenido conocimiento de que la 
Asociación de Vecinos de La Sentiu pidió al Ayuntamiento de Gavà que se limpiaran las franjas 
de las líneas eléctricas para evitar así el riesgo de incendios, y que éste lo solicitó  Fecsa-Endesa  
para que limpiaran dicha zona según consta en la respuesta con registro de salida 7998 del 19 de 
septiembre de 2012, va preguntar ¿Se ha limpiado ya la zona de las franjas de líneas eléctricas? 
Si todavía no se ha llevado a cabo, ¿el Ayuntamiento tiene pensado contactar de nuevo con 
Fecsa-Endesa para urgir a que lo realice antes del inicio de la temporada de mayor riesgo de 
incendio? 
 
Sobre aquest prec el sr. Obispo va dir que en virtut de les peticions que havia realitzat l’Equip 
de Govern, tenien confirmació que durant el mes d'abril es començarien els treballs de neteja i 
esbrossi en la zona. 
 
 
En una segona pregunta, el sr. Ibáñez va esposar que en ocasiones recibimos la comunicación de 
que el ultimo día para entregar el artículo de opinión para la revista El Bruguers es el día 
anterior al Pleno, como sucede en esta ocasión en que se nos dio como fecha límite el día de 
ayer. Considerando que la información si pierde actualidad pierde interés e importancia. 
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Considerando también que, aunque todos los Plenos tratan temas importantes, hay algunos que 
revisten una importancia mucho mayor bien por los temas en sí mismos bien por las 
repercusiones que puedan tener en el conjunto de la ciudadanía de Gavà. Considerando que el 
conocimiento del Orden del Día de los Plenos por parte de los profesionales que trabajan en la 
redacción de El Bruguers, o como mínimo de su Directora, les permitirían bajo su criterio 
profesional, la idoneidad o no de retrasar en 24 / 48h el cierre de edición al objeto de poder 
recoger los posicionamientos y argumentos de los diferentes Grupos Municipales. Por todo lo 
anterior y porque consideramos que en el caso concreto del Pleno del día de hoy es una lástima 
que el próximo número de El Bruguers no pueda hacerse eco de informaciones tan importantes 
como la de si el Ayto. de Gavà que bajo la tutela de la Generalitat, si se aprobará o no un nuevo 
crédito que incrementará la deuda de los habitantes de Gavà, si se incorporarán al Ayto. 8 de los 
trabajadores de GTI, etc. Va acabar formulant la següent pregunta: ¿Se facilita a Prensa Local el 
Orden del Día de los Plenos Municipales para que puedan aplicar su criterio profesional sobre la 
idoneidad o no de retrasar en 24 / 48h el cierre de edición que puedan tener en curso? 
 
En primer lugar, --va respondre-li el sr. Víctor Carnero-- me complace observar su interés por el 
Bruguers. Me alegro de que se sume a quienes valoramos el papel de los medios de 
comunicación local. Sobre el tema que plantea, decirle que el Bruguers informa siempre de los 
plenos municipales y recoge las opiniones de los portavoces. Si usted quiere trasladar a su 
artículo de opinión sus reflexiones sobre una temática presente en el pleno, puede hacerlo. Y si 
para ello necesita un cierto margen de tiempo, estoy seguro de que los responsables del 
Bruguers serán lo suficientemente flexibles. 
 
 
Un cop acabada la lectura dels precs i preguntes presentats per escrit el sr. alcalde va indicar que 
els grups que no haguessin esgotat el seu torn podien fer alguna prec o pregunta de manera oral. 
En aquest sentit, va cedir la paraula al sr. Ibáñez, qui va realitzar dues preguntes. 
 
En una primera, va plantejar: “El grupo de C’s tenemos nuestro espacio en la prensa local El 
Bruguers y se nos permite utilizarlo, dando nuestro punto de vista, tanto sobre asuntos de Pleno 
como de cuestiones ajenas al mismo. Tras la respuesta recibida a la pregunta planteada sobre si 
se facilita a El Bruguers el Orden del Día de los plenos y ante la respuesta recibida, formulo la 
siguiente pregunta: ¿Se facilita al departamento de prensa municipal el Orden del Dia de los 
plenos para que puedan aplicar su criterio profesional?  
 
Va intervenir el sr. Castellano, regidor del grup de CiU, per expressar que en relació als terminis 
del diari El Bruguers, si bé hi havien uns terminis el cert era que quan ell havia demanat un 
ajornament sempre se li havia estat concedit, per aquest motiu, creia estar en l’obligació  de 
manifestar-ho. 
 
En una segona, va exposar que: “En la documentación de este Pleno ordinario de Marzo, en el 
Dictamen  sobre la situación actual de GTI se considera la sociedad GTI , en terminología SEC 
95,  como una entidad encuadrada en el sector de administraciones públicas y por tanto puede 
realizarse un cambio de forma de gestión de servicio que es lo que nos proponían en el punto Nº 
11, pero en el punto Nº 8 en referencia al Plan económico Financiero, los Servicios económicos 
del Ayto. para la elaboración de su Informe parten de la consideración de que “la societat GTI 
obté els seusingressos en el mercat en una proporció superior al 50%, i per tant no integra el 
sector Administracions Públiques, d’acord amb la delimitació SEC aprobada pel Reglament 
(CE) 2223/96 del Consell, de 25de juny de1996.”. Es por ello que preguntamos si GTI es una 
sociedad perteneciente al sector Administraciones Publicas y por tanto pueden subrogarse los 
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trabajadores pero en cuyo caso el Plan de Viabilidad no sería correcto o, si por el contrario, GTI 
es una sociedad que no pertenece al sector de Administraciones Públicas y el Plan Económico 
Financiero es correcto pero no podría subrogarse los trabajadores. 
 
El sr. Alcalde va manifestar que les preguntes serien contestades en el proper Ple. 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
1) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PELS GRUPS MUN ICIPALS DEL PSC 

I ICV-EUiA EN RELACIÓ A LA REFORMA DE L’ADMINISTRAC IÓ LOCAL.  
 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal del PSC i ICV-
EUiA, en relació a la reforma de l’administració local, declaració que, després del debat i un 
cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 
PRIMER.- Manifestar el nostre rebuig a la reforma de l’administració local que planteja el 
Govern del PP ja que representa un atac sense precedents contra l’autonomia local, les 
competències de l’Estatut d’Autonomia, l’accés de la ciutadania a la Democràcia directa i el 
camí cap a la privatització dels serveis públics. 
 
SEGON.- Reivindicar el paper dels ajuntaments com a administració més propera als ciutadans 
i ciutadanes i prestadora de serveis públics de proximitat i de qualitat, on son els i les ciutadanes 
qui, a diferencia d’organismes supralocals, escullen directament els i les seves representants. 
 
TERCER,. Apostar per una nova estructura de l’administració local que simplifiqui 
l’administració, permeti l’estalvi i garanteixi una prestació eficient dels serveis, establint quines 
són les competències municipals establertes als diferents Estatuts d’Autonomia i garantint el seu 
correcte funcionament i finançament. 
 
QUART.-  Instar al Govern de l’Estat a que retiri l’actual esborrany d’avantprojecte i que escolti 
les reivindicacions històriques de les entitats municipalistes i que resolgui de manera definitiva 
el finançament local per tal de garantir l’accés als serveis públics a tota la ciutadania i la 
continuïtat de l’estat del benestar que s’ha assolit durant els més de 30 anys de democràcia i al 
qual han contribuït de forma destacada els ajuntaments. 
 
CINQUÈ.-  Instar el Govern de l’Estat a que convoqui una Mesa de diàleg per obrir un procés 
de negociació amb els agents socials, polítics, per a reorientar la reforma de la Llei Bases de 
Règim Local, per a que aquesta signifiqui i impulsi una política de serveis que estiguin a prop 
de la ciutadania i a la vegada que no signifiqui el desmantellament de les Administracions 
locals. 
 
SISÈ.- Donar suport  al Govern de la Generalitat de Catalunya en defensa de les seves 
competències exclusives en règim local i que tramiti de manera urgent la nova Llei de Governs 
locals i Hisendes locals catalanes que blindin els municipis catalans contra aquest atac de la 
nostra autonomia que planteja l’avantprojecte amb el que treballa el govern del PP, i en 
garanteixi el seu finançament, a més d’assumir el compromís ferm de liquidar el deute pendent 
amb els ajuntaments. 
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SETÈ.- Reclamar al Govern de la Generalitat de Catalunya que la redacció de la nova Llei de 
Governs Locals es faci a través d’un diàleg franc amb els ajuntaments del país i les entitats 
municipalistes, que permeti analitzar les seves necessitats, avaluar veritablement l’eficàcia i 
l’eficàcia amb què els diferents ens locals presten els seus serveis i preservar en tot cas el seu 
paper com a primera administració de referència de la ciutadania, imprescindible per a 
l’articulació territorial i la cohesió social de Catalunya. 
 
VUITÈ.-  Demanar a l’Estat Espanyol la modificació de la llei de bases de règim local per tal de 
fer efectiva la delegació de vot dels i les ciutadanes electes en casos de permís de maternitat i 
paternitat, enfortint la bona gestió, la governança de proximitat i la democràcia ciutadana. 
 
NOVÈ.- Comunicar aquest acord al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, al 
Govern de la Generalitat de Catalunya; als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya; a la 
Junta de Govern de la Federación Española de Municipios y Provincias, a la Federació de 
Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis i, a la ciutadania de Gavà a 
través dels mitjans de comunicació generals i locals. 
 
La Declaració política va ser aprovada per quinze (15) vots a favor (9 PSC. 3 CiU, 1 ICV-EUiA 
i 2 ERC-EV-IxG), quatre (4) en contra (PP), i una (1) abstenció (C’s), donant-se per tant el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
La sra. Raquel Sánchez, tinenta d’alcalde, va explicar que la Declaració Política va ser 
presentada inicialment pel grup municipal del PSC però degut a les incorporacions que es van 
fer per part del grup d’ICV-EUiA es va decidir presentar-la de manera conjunta. Al mateix 
temps també es van incloure les propostes que van fer arribar els representats sindicals de 
Comissions Obreres. Va explicar que la presentació de la Declaració Política estava motivada 
per l’informe del Avantprojecte presentat pel Govern de l’Estat que sota l’eufemisme de Llei de 
Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració Local significava una reforma de 
l’Administració Local que pretenia treure competències i capacitats de gestió a les 
administracions locals. Sota el seu punt de vista es tractava d’una reforma regressiva, que 
prioritzava la recentralitzacó dels serveis i que allunyava la presa de decisions dels ciutadans. Si 
bé compartia la reflexió de que calia una reforma de l‘administració, el cert era que havia de ser 
una reforma integral i no solament de l’administració local, la qual resultava la més 
damnificada. S’havia de fer una reforma de l’administració per simplificar-la, per tal d’evitar 
duplicitats i introduir noves mesures d’estalvi i sobretot, perquè quedessin ben definides d’una 
vegada per totes, quines eren les competències municipals  i se les dotés de recursos. D’altra 
banda, va assenyalar que les administracions locals no eren les responsables del dèficit públic, 
doncs hores d’ara eren les úniques que estaven complint amb l’objectiu de dèficit. 
 
A continuació va llegir, juntament amb la tinenta d’alcalde, sra. Emma Blanco, la part 
dispositiva de la Declaració Política. L’esmentada Declaració en el seu conjunt deia, de manera 
literal: 

“El nostre Estat viu immers en una profunda crisi econòmica que té la seva causa 
en el col·lapse del sistema financer. Una de les conseqüències més dures que té 
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aquesta gravíssima situació és la destrucció d'ocupació, que ja ha assolit 
dimensions històriques a Espanya i a Catalunya, i a la retallada de drets 
fonamentals està afectant seriosament els elements fonamentals del nostre model 
de l'estat del benestar. 
 
L'aplicació de retallades pressupostàries a l'educació i la sanitat públiques, així 
com la reducció radical de la despesa social que dona cobertura, principalment, a 
la població en situació de més vulnerabilitat i aquells que han perdut els seus llocs 
de treball, està ampliant l’esquerda social i amenaça seriosament la cohesió social 
al nostre país. 
 
En aquest context d’elevadíssima taxa d'atur, retallades de serveis públics i a la 
pressió a la baixa sobre les condicions de treball, s'afegeix el fet que el Ministeri 
d'Hisenda i Administracions Públiques va presentar un informe sobre 
l’Avantprojecte de llei per a la Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració 
Local al Consell de Ministres del 15 de febrer de 2013. 
 
La reforma de l’administració local amb la que treballa el govern del PP treu 
competències i capacitats de gestió als ajuntaments. Es tracta d’una reforma 
regressiva que prioritza la recentralització dels serveis i no garanteix el bon 
funcionament de l’administració ni uns serveis públics de qualitat que donin 
resposta a les necessitats de la ciutadania. Treure competències als ajuntaments no 
comporta millorar l’eficiència sinó senzillament allunyar els centres de decisió 
d’on esdevenen els problemes i comporta un enorme retrocés en termes de drets i 
condicions laborals dels treballadors i treballadores públics. 
 
Els ajuntaments han estat una part important en la construcció de la democràcia i 
han jugat un paper decisiu en la garantia d’accés dels ciutadans i ciutadanes a 
determinats serveis i en la cohesió de pobles, viles i ciutats de Catalunya. Des de 
l’administració local s’han assumit competències que no eren municipals per tal 
de donar resposta als seus veïns i veïnes perquè és l’administració més propera, la 
que rep de primera mà les necessitats diàries de la seva població.  
 
Els ajuntaments han demostrat en més de 30 anys de democràcia la seva 
contribució a la millora de la qualitat de vida de la seva ciutadania. Els ens locals 
són els millors preparats per oferir serveis de proximitat en matèries socials, 
igualtat, en educació i en salut, i per garantir això és necessària una nova 
estructura de l’administració local que simplifiqui l’administració, permeti 
l’estalvi sense pèrdua d’eficiència i estableixi quines són les competències 
municipals i en garanteixi el seu correcte finançament. 
 
El Govern de l’Estat no creu en els ajuntaments petits i els buida de competències 
amb un suposat estalvi que en realitat serà un increment de despesa per als 
ciutadans i les ciutadanes, que hauran de desplaçar-se per resoldre els seus 
problemes. És molt greu l’anunci que els càrrecs electes dels ajuntaments de 
menys de 1.000 habitants no rebin cap tipus de remuneració econòmica ja que 
aquesta decisió allunya a les classes treballadores del servei públic. Es tracta d’un 
pas més del PP en el camí de segrestar la política a la gent del carrer. És 
especialment preocupant la redacció de l’article 61 bis: “Intervenció de municipis 
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amb població inferior als 5.000 habitants”, el que podria provocar la intervenció i 
desaparició de facto de més del 83% dels ajuntaments espanyols. 
 
D’altra banda, cal recordar que les administracions locals no són ni molt menys 
les que tenen un pes més rellevant en el dèficit públic i a més són, segons les 
darreres dades econòmiques, l’únic nivell d’administració pública que preveu 
acomplir amb l’objectiu del dèficit.  
 
Aquesta reforma té per objectiu allunyar a la ciutadania de les institucions 
democràtiques pròpies, la privatització dels serveis públics, obeint només a criteris 
econòmics sense tenir en compte criteris socials ni de qualitat de vida i tampoc 
resol definitivament el problema del finançament local tal i com es ve reclamant 
des de les entitats municipalistes. 
 
Per tot plegat considerem que aquesta reforma de la Llei Local del PP retalla totes 
les competències dels ajuntaments sense tenir en compte que són l’administració 
més propera a la ciutadania i garantia de progrés a Catalunya. 
 
Considerem que cal una actuació concreta basada en la descentralització   
 
Per tot l’exposat fins ara, el grup municipal del PSC i ICV-EuiA de l’Ajuntament 
de Gavà, proposem al Ple l’adopció dels següents acords: 

1.- Manifestar el nostre rebuig a la reforma de l’administració local que planteja 
el Govern del PP ja que representa un atac sense precedents contra l’autonomia 
local, les competències de l’Estatut d’Autonomia, l’accés de la ciutadania a la 
Democràcia directa i el camí cap a la privatització dels serveis públics. 
 
2.- Reivindicar el paper dels ajuntaments com a administració més propera als 
ciutadans i ciutadanes i prestadora de serveis públics de proximitat i de qualitat, 
on son els i les ciutadanes qui, a diferencia d’organismes supralocals, escullen 
directament els i les seves representants. 
 
3.- Apostar per una nova estructura de l’administració local que simplifiqui 
l’administració, permeti l’estalvi i garanteixi una prestació eficient dels serveis, 
establint quines són les competències municipals establertes als diferents Estatuts 
d’Autonomia i garantint el seu correcte funcionament i finançament. 
 
4.- Instar al Govern de l’Estat a que retiri l’actual esborrany d’avantprojecte i que 
escolti les reivindicacions històriques de les entitats municipalistes i que resolgui 
de manera definitiva el finançament local per tal de garantir l’accés als serveis 
públics a tota la ciutadania i la continuïtat de l’estat del benestar que s’ha assolit 
durant els més de 30 anys de democràcia i al qual han contribuït de forma 
destacada els ajuntaments. 
 
5.- Instar el Govern de l’Estat a que convoqui una Mesa de diàleg per obrir un 
procés de negociació amb els agents socials, polítics, per a reorientar la reforma 
de la Llei Bases de Règim Local, per a que aquesta signifiqui i impulsi una política 
de serveis que estiguin a prop de la ciutadania i a la vegada que no signifiqui el 
desmantellament de les Administracions locals. 
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6.- Donar suport  al Govern de la Generalitat de Catalunya en defensa de les seves 
competències exclusives en règim local i que tramiti de manera urgent la nova Llei 
de Governs locals i Hisendes locals catalanes que blindin els municipis catalans 
contra aquest atac de la nostra autonomia que planteja l’avantprojecte amb el que 
treballa el govern del PP, i en garanteixi el seu finançament, a més d’assumir el 
compromís ferm de liquidar el deute pendent amb els ajuntaments. 
 
7.- Reclamar al Govern de la Generalitat de Catalunya que la redacció de la nova 
Llei de Governs Locals es faci a través d’un diàleg franc amb els ajuntaments del 
país i les entitats municipalistes, que permeti analitzar les seves necessitats, 
avaluar veritablement l’eficàcia i l’eficàcia amb què els diferents ens locals 
presten els seus serveis i preservar en tot cas el seu paper com a primera 
administració de referència de la ciutadania, imprescindible per a l’articulació 
territorial i la cohesió social de Catalunya. 
 
8.- Demanar a l’Estat Espanyol la modificació de la llei de bases de règim local 
per tal de fer efectiva la delegació de vot dels i les ciutadanes electes en casos de 
permís de maternitat i paternitat, enfortint la bona gestió, la governança de 
proximitat i la democràcia ciutadana. 
 
9.- Comunicar aquest acord al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, al 
Govern de la Generalitat de Catalunya; als grups parlamentaris del Parlament de 
Catalunya; a la Junta de Govern de la Federación Española de Municipios y 
Provincias, a la Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de 
Municipis i, a la ciutadania de Gavà a través dels mitjans de comunicació generals 
i locals.” 

 
Seguidament, el sr. Ibáñez va manifestar que des del seu grup compartien moltes de les 
posicions de la Declaració Política; entre elles, que la reforma de l’administració local que 
plantejava el Govern del PP es podria dir que és “manifiestamente mejorable”. Eren partidaris 
d’una descentralització municipal, la qual romania pendent i inacabada, que era l’única que 
podria defensar al mon local per sí mateix i tingués la necessària independència. No obstant 
l’anterior, també creien que s’havien d’eliminar nivells d’administració i que era necessari 
racionalitzar els petits ajuntaments i que allà on fos necessari es creïn consorcis o 
mancomunitats per gestionar serveis en comú, però desprovistes de caràcter polític per tal que 
no s’acabessin convertint en un petit cementiri d’elefants.  Va acabar anunciant que la posició 
de la seva formació seria la de l’abstenció. 
 
 
Per part del grup d’ERC-EV-IxG, va ser el regidor, sr. Andreu Pérez, qui va fer ús de la paraula 
per expressar que la Declaració Política conjunta els hi havia arribat abans de començar el Ple. 
Per aquest motiu va pregar que per un altre cop, s’enviés, en la mesura del possible, amb més 
antelació, tal i com feia la formació que representava. Dit això, va dir que defensaven el que 
tenia sentit comú però que aquí topaven amb la mateixa paret de sempre, la invasió de 
competències. Tant era quin era quin fos el govern de torn que es tingués a Madrid, aquest tipus 
de lleis s’acostumaven a fer en perjudici nostre, doncs tendien a uniformar-ho tot i les 
conseqüències de l’aplicació de l’esmentada llei serien desastroses pels ciutadans, atès que es 
tindrien menys serveis, menys prestacions, major control exterior i nul o mínim estalvi. Va 
indicar que si el que es pretenia era estalviar podien suprimir el Senat, la Monarquia, les 
ambaixades espanyoles a l’exterior, menys depesa en exèrcit, etc. Finalment, va dir que es 
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pretenia tornar al segle XIX, a l’”España cañí” mentre que la seva formació el que volia era la 
Catalunya del segle XXI, i per això va avançar que votarien a favor de dita Declaració. 
 
 
A continuació el sr. Castellano, regidor de CiU, va defensar l’autonomia local indicant que, per 
tant, no estava gens d’acord amb l’avantprojecte de reforma de l’administració local. Va 
recordar que el 90% dels regidors i regidores del país no tenien retribució i dedicaven la seva 
vocació al servei de la ciutadania, tal i com havia pogut comprovar. En relació a les ciutats més 
grans, en les quals els regidors comptaven amb retribució econòmica per la seva major 
dedicació, es va preguntar si el Govern de l’Estat preferia tenir unes administracions per gent 
que sap fer política i sap gestionar, o pel contrari, gent aficionada que potser no gestionaria bé 
per no poder dedicar-s’hi amb la intensitat que cal per tenir garanties.  
 
D’altra banda, va voler assenyalar, només com a comentari i sense ànim de crítica, que la seva 
formació s’havia sorprès pel fet de que la Declaració Política hagués estat modificada i no 
n’haguessin tingut coneixement fins poc minuts abans de la sessió plenària, lamentant que en 
aquesta ocasió hagués estat així. 
 
En darrer terme va demanar si en el punt 6 de la part dispositiva de la Declaració Política la 
frase “Reclamar al Govern de la Generalitat de Catalunya que defensi les seves competències...” 
podia ser substituïda per altra que digués “Donar suport  al Govern de la Generalitat de 
Catalunya en defensa de les seves competències...” atès que considerava que el Govern català ja 
les defenia prou bé. 
 
 
En el torn del grup municipal del PP, la sra. Mónica Parés va manifestar, de manera literal, el 
que segueix: El proppassat 15 de febrer, el Govern d’Espanya va presentar al Consell de 
Ministres un informe de l’Avantprojecte de la Reforma de l’Administració Local. I ho va fer, 
seguint un Compromís del President del Govern anunciat al seu Programa Electoral als 
ciutadans i al Debat d’Investidura davant tots els Grups Parlamentaris. 
 
Una vegada més, estem davant d’un compromís que el Govern plasma en fets i que vostès es 
proposen qüestionar en seu local quan els seus companys del Congrés i del Senat ho faran en 
seu parlamentària. 
 
Els seus debats i les seves aportacions són les que realment marcaran el contingut del text final 
que nosaltres com a administració local, haurem d’acatar.  
 
Des del Grup Municipal Popular estem convençuts del tarannà negociador de tots els nostres 
representants a les Corts Generals com ja s’ha demostrat amb altres Avantprojectes i per tant 
esperem que al final sigui una llei de tots. 
 
La reforma que avui se’ns porta a Plenari de manera crítica i destructiva no pretén una altre 
cosa que modernitzar l’administració local, adaptant-la a les noves necessitats i englobant-la 
en els nous temps... Això és ser progressista i per això ens sorprèn l’actitud de tots aquells que 
no varen fer res durant 8 anys quant la crisis ja apuntava i es seguia gastant allò que no es 
tenia. 
 
La proposta del Govern es basa en 4 Principis: Eficàcia, Transparència, Estalvi i Qualitat. 
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Volem pensar que vostès estan d’acord en que aquests principis marquin la gestió dels 
Ajuntaments. Potser, podrien incloure algun altre, però volem pensar que aquest sempre han 
format part del seu ideari. 
 
I els objectius de la Reforma de l’Administració Local són també molt clars: Una 
administració, una competència, evitar duplicitats, cost estàndard dels serveis públics, 
racionalització de sous, reducció del personal eventual i enfortir el paper dels interventors. 
 
Volem pensar que vostès també estant d’acord, si no es tots, en alguns d’aquests preceptes, com 
ja ha manifestat en la seva intervenció. Perquè si no és així, llavors, som nosaltres els que no 
entenem que l’Ajuntament de Gavà deixés als Grups de l’Oposició sense personal eventual, 
dissolgués empreses i es queixi constantment d’oferir uns serveis sense rebre els recursos 
necessaris d’altres administracions competents i que normalment, és la Generalitat de 
Catalunya. 
 
Malgrat que si tenim en compte altres de les seves reaccions ens els darrers temps, a vostès els 
que els hi agrada és una altra cosa: no complir la Llei d’Estabilitat Pressupostària; gastar més 
del que tenen i seguir endeutant als ciutadans de Gavà. 
 
Des del Grup Municipal Popular defensem que determinats serveis es puguin privatitzar  doncs 
aquest sistema de gestió no ha de suposar deficiències en el servei sempre que es realitzin 
controls des de la seva adjudicació i posteriors auditories periòdiques. Els hi recordem que 
Governs socialistes també professen amb la privatització de serveis allà on governen o han 
governat: Sanitat a Andalusia o Parcs i Jardins a Barcelona. 
 
Finalment, instem a la Generalitat a desplegar les seves competències en els Governs Locals, 
amb la redacció d’una Llei o amb les reformes que li siguin competents, però els recordem que 
vostès varen governar o desgovernar la Generalitat de Catalunya i no varen fer res per la 
competitivitat de Catalunya ni pel seu enriquiment, més bé, tot el contrari. 
 
Esperem doncs, que el text definitivament aprovat sigui fruit del màxim consens com a mostra 
de que les ciutats i els territoris no són propietat d’un partit sinó de tots els seus veïns i veïnes, 
que mereixen unes administracions acords als nous temps, doncs ningú té intenció d’acabar 
amb l’estat del benestar ni amb l’autonomia local, sinó de regir entre tots, uns pobles i unes 
ciutats més eficaces, transparents, sostenibles i de qualitat. 
 
Per acabar, mostraré el vot contrari del Grup Municipal Popular a aquesta declaració política. 
Però en tot, si que ens posarem al seu costat i ens oferim a treballar conjuntament per a 
convertir en una realitat l’Acord 8 de Declaració, referent a la delegació de vot en els casos de 
permís de maternitat i paternitat en defensa del dret a la igualtat i en defensa de la conciliació 
de la vida personal, laboral i familiar.” 
 
 
Per la seva part, la sra, Emma Blanco va voler precisar, respecte de les manifestacions fetes pels 
regidors de CiU i d’ERC-EV-IxG, en relació a al·lusió d’haver rebut la Declaració pocs abans 
de la sessió plenària, que aquest fet era una mostra de que tant la portaveu socialista com ella 
estaven treballant conjuntament fins el darrer moment per tal de donar una resposta a una 
qüestió tan important com era la de la reforma de l’administració local. Per tant, havien 
d’excusar que fins al darrer moment, s’havia estat treballant i per això no s’havia pogut lliurar 
abans.  
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En relació al comentari de la Sra. Parés, quan havia indicat que “la ciutat no és propietat d’un 
partit sinó de la ciutadania” va dir-li que el compartia i, per aquest motiu, no entenia com podia 
defendre l’Avantprojecte que presentava el seu partit, en el qual es culpabilitzava als 
ajuntaments --amb anterioritat s’havia culpat als funcionaris i després als pensionistes-- d’una 
crisi que no havien pas creat. Li sorprenia que es carregués contra els ajuntaments --en els quals 
els seus representants havien estat escollits directament per la ciutadania-- traient-lis les 
competències i serveis en favor de les Diputacions, en les quals els seus membres no havien 
estat escollides pels ciutadans. 
 
Per acabar, va dir que la reforma anava contra els interessos de la ciutadania i perjudicava a 
aquells que més ho necessitaven, que eren els qui utilitzaven els serveis de proximitat i que 
alhora afectaria als treballadors i treballadors i als serveis de qualitat, atès que el que s’estava 
proposant era una privatització dels serveis de proximitat i de qualitat. Malgrat dir-se que dita 
reforma faria estalviar molts diners, no s’havia adjuntat cap informe econòmic que ho acredités. 
  
 
Va tornar a intervenir la sra. Sánchez, per adreçar-se al sr. Castellano, dient-li que moltes 
vegades les Declaracions es negociaven fins el darrer moment, tal i com ell n’era coneixedor, 
perquè alguna vegada els hi havia passat als seus respectius grups. 
 
Va celebrar la reflexió feta pel sr. Ibáñez, tot i que el seu posicionament fos d’abstenció, 
matisant que respecte a la supressió dels nivells municipals que ell sol·licitava a l’informe de 
l’Avanprojecte no hi constava cap, perquè per enlloc es parlava d’eliminar Diputacions 
provincials, mancomunitat, comarques o consorcis. Així doncs, no s’estava suprimint cap 
duplicitat. 
 
Per altra part, respecte de l’expressió de la sra. Parés de que “Celebraríem el tarannà negociador 
dels grups” va contestar-li que tant de bo aquesta negociació s’hagués fet abans de presentar 
l’informe, però el cert és que s’havia fet sense fer cap consulta ni obrir cap diàleg amb la resta 
de grups polítics. 
 
Finalment, pel que feia a la qüestió recurrent del dèficit va assenyalar que les administracions 
locals no eren les responsables de gran part del dèficit públic que hi havia. Fins i tot els petits i 
mitjans ajuntaments eren els únics que estaven complint amb l’objectiu de dèficit, qüestió que 
no passava per exemple a  l’Ajuntament de Madrid, el qual tenia un deute de 7.000 milions 
d’euros. 
 
En darrer terme, el sr. Alcalde va precisar que la proposta feta pel sr. Castellano havia estat 
acceptada per les ponents de la Declaració Política. 
 
 
2) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL DE CiU 

RELATIVA A LA DEFENSA DEL MODEL PROPI DE COMERÇ i D E SUPORT A 
LA PROPOSICIÓ DE LLEI D’HORARIS COMERCIALS  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal  de CiU, relativa a  
la defensa del model propi de comerç i de suport a la proposició de llei d’horaris comercials,  
declaració que, després del debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a 
favor, diu així en la seva part dispositiva:  
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PRIMER .- Instar el govern espanyol que no s’extralimiti en les seves competències i no vulneri 
la competència exclusiva de la Generalitat de Catalunya en matèria de comerç (Art. 121 de 
l’Estatut d’Autonomia de Catalunya) tot retirant el recurs d’inconstitucionalitat presentat davant 
el TC contra la llei catalana. 

 
SEGON.- Donar ple suport a la tramitació de la Llei d’horaris comercials pel procediment 
d’urgència extraordinària, per tal de preservar el model català i bloquejar les ingerències 
estatals, així com també el recurs d’inconstitucionalitat anunciat del govern de la Generalitat 
contra el Reial Decret-Llei d’horaris comercials del govern espanyol. 
 
TERCER.- Donar trasllat de la present al President de la Generalitat de Catalunya, a la 
Presidenta del Parlament de Catalunya, als grups polítics del Parlament de Catalunya, a la 
Secretaria de Estado del Ministerio de Economía i Competitividad, així com a les associacions 
de comerciants de Gavà alhora que es faci extensiva a la ciutadania local per mitjà dels medis de 
comunicació locals. 
 
La Declaració política va ser aprovada per quinze (15) vots a favor (9 PSC. 3 CiU, 1 ICV-EUiA 
i 2 ERC-EV-IxG) i cinc (5) en contra (PP i C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 

---------- 
 
El sr. Castellano, regidor del grup municipal de CiU, va fer ús de la paraula per tal de procedir a 
la lectura de la Declaració Política presentada per la seva formació política, i que deia, de 
manera textual el següent: 
 

“Atès, que Catalunya per motius històrics i socio/econòmics, disposa d’un model de 
comerç amb singularitat pròpia que cal preservar i adaptar-lo a les noves necessitats 
socials, econòmiques i territorials del sector comercial. 
 
Atès, que la competència en matèria de comerç, d’acord amb l’Estatut d’Autonomia de 
Catalunya és exclusiva de la Generalitat de Catalunya. 
 
Atès, que el RDL 20/2012, de13 de juliol, aprovat pel govern espanyol i convalidat pel 
Congrés dels Diputats, pel que fa a la modificació de la Llei estatal d’horaris 
comercials i la Llei d’Ordenació del comerç minorista envaeix clarament competències 
exclusives de la Generalitat, a part d’haver estat tramitat com un decret llei sense 
existir l’extraordinària urgència i necessitat. 
 
Atès, que com a país no ens podem permetre els efectes irreparables de la manca d’una 
regulació adequada del sector comercial català, basat en bona part en el comerç urbà 
de proximitat vertebrador del territori. 
 
Atès, que Convergència i Unió i Esquerra Republicana de Catalunya han presentat al 
Parlament de Catalunya una proposició de llei d’horaris comercials per tal de 
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preservar el nostre model i la competència exclusiva i de la Generalitat en matèria de 
comerç. 
Per tot això, el Grup Municipal de CiU de l’Ajuntament de Gavà proposa al Ple de la 
Corporació l’adopció dels següents acords: 
 
Instar el govern espanyol que no s’extralimiti en les seves competències i no vulneri la 
competència exclusiva de la Generalitat de Catalunya en matèria de comerç (Art. 121 
de l’Estatut d’Autonomia de Catalunya) tot retirant el recurs d’inconstitucionalitat 
presentat davant el TC contra la llei catalana. 
 
1. Donar ple suport a la tramitació de la Llei d’horaris comercials pel procediment 
d’urgència extraordinària, per tal de preservar el model català i bloquejar les 
ingerències estatals, així com també el recurs d’inconstitucionalitat anunciat del 
govern de la Generalitat contra el Reial Decret-Llei d’horaris comercials del govern 
espanyol. 
 
2. Donar trasllat de la present al President de la Generalitat de Catalunya, a la 
Presidenta del Parlament de Catalunya, als grups polítics del Parlament de 
Catalunya, a la Secretaria de Estado del Ministerio de Economía i Competitividad, 
així com a les associacions de comerciants de Gavà alhora que es faci extensiva a la 
ciutadania local per mitjà dels medis de comunicació locals.” 

 
 
El sr. Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s va expressar que mes enllà de les picabaralles, 
que ja eren un clàssic, sobre les competències del Govern central i del Govern Autonòmic i per 
tal de disposar dels elements de judici necessaris per posicionar-se respecte a la Declaració 
Política, va pregar al grup proposant que fes cinc cèntims del motius històrics i les singularitats 
pròpies del comerç català, perquè en relació a aquesta darrera precisió donaria el seu 
posicionament. 
 
 
A continuació, va intervenir el sr. Andreu Pérez, regidor d’ERC-EV-IxG, per manifestar que ens 
trobàvem en una altra situació d’invasió de competències on sempre s’afeblia al petit comerç i 
s’afavoria a les grans companyies distribuïdores. Va convidar  al grup de PP que es passegés un 
dia pel carrer Sant Pere i parlessin amb els botiguers i els intentessin explicar la seva llei, i 
veurien quina resposta obtenien. Va recordar que en el seu dia el conseller Huguet, quan era 
Conseller de Comerç, va elaborar una llei que ajudava i potenciava el petit comerç de proximitat 
i limitava les grans àrees, les quals el grup del PP sempre havia defensat.  
 
Creia que amb l’aprovació del Real Decreto Legislativo 20/2012 es farien desaparèixer el eixos 
comercials de les ciutats o, en el millors del casos, s’esclavitzaria als botiguers a estar tota la 
setmana treballant sense descans, per tal de poder competir amb les grans àrees comercials i fent 
utòpica la conciliació familiar. A més, el fet de treballar més hores no garantia tenir majors 
ingressos. Va advertir que l’ultraliberalisme que defensaven podia portar a la ruïna a milers de 
persones però semblava que a ells no els importava gaire aquest fet. 
 
 
Pel que feia al grup municipal d’ICV-EUiA, la regidora sra. Emma Banco, va anunciar que tal i 
com havia fet el seu partit en seu parlamentària votaria a favor de l’esmentada Declaració atès 
que no podien defensar el Real Decreto Legislativo aprovat pel govern de l’Estat, doncs, per una 
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banda,  envaïa competències de la Generalitat, les quals s’havien de defensar i, per altra, les 
mesures que s’estaven plantejant acabaven afectant al comerç de proximitat i als treballadors i 
treballadores del mateix i. I a més, la reforma es va plantejar sense l’acord dels representants 
dels comerços i dels representants autonòmics.  
 
 
Per la seva banda, el sr. Sáez, va dir de manera literal el següent: “Nuestro voto como ya 
manifestamos en la comisión informativa, será negativo a esta declaración política relativa a la 
“Defensa del Modelo propio de comercio” por los siguiente motivos: 
 
La medidas aprobadas en el Real Decreto-Ley núm. 20/2012 incluyen una serie de medidas de 
carácter liberizador, dirigidas al sector de la distribución comercial, siendo las más 
importantes las que afectan a los siguientes temas: horarios comerciales, apertura 
establecimientos en domingos y festivos, superficies comerciales exentas de restricciones, 
promociones y temporada de rebajas y zonas turísticas. En las que se desarrollan políticas 
tendentes a favorecer a ciudadanos y lograr una mayor competitividad. 
 
Sin embargo, como contrapartida, la Ley 4/2012, de la Generalitat de Catalunya, trata de 
“blindar el modelo del horario comercial catalán”, manteniendo las mismas restricciones a la 
libertad horaria, que la normativa anterior al Real Decreto-Ley estatal. Por otro lado, el 
Gobierno Central la ha denunciado ante el Tribunal Constitucional, quien la ha suspendido 
cautelarmente, hasta que se dictamine sentencia definitiva. Hecho que la Generalitat de 
Catalunya, anunció que recurriría dicha suspensión cautelar, no teniendo en cuenta el informe 
de la Agencia Catalana de la Competencia, donde se alertaba sobre la regulación excesiva y 
restrictiva en materia comercial y horarios comerciales, así como los efectos adversos en la 
economía catalana, los consumidores y, paradójicamente, también sobre los pequeños 
comerciantes a los que la Ley quiere defender. 
 
El estudio fue remitido hace unas semanas a la Conselleria d’Economia i Coneixement –
departamento del Govern con el que se relaciona la “acco”-- y a la Consellería d’Empresa i 
Ocupació, responsable de la política comercial. A todos ellos, el organismo que preside Arseni 
Gibert, reclama una ley menos rígida. En un momento de crisis como el actual, es conveniente 
una regulación comercial flexible que no introduzca trabas en a actividad económica. 
 
También hay que tener en cuenta que Catalunya es una de las comunidades autónomas con la 
regulación comercial más restrictiva, según los autores del informe “efectes del carácter 
restrictiu de la normativa comercial sobre la competivitat de l’economia catalana (1997-2012) 
con unas conclusiones alarmantes ante la caída dc comercio.  
 
En 10 años, los botiguers han perdido un 2,7% de cuota de mercado y los supermercados un 
9,9% mientras que los supermercados han crecido un 19%. 
 
Por todo ello y como ya he anticipado, nuestro voto será en contra.” 
 
 
El grup municipal del PSC, mitjançant la seva portaveu, sra. Raquel Sánchez, va avançar que 
votarien a favor de la Declaració Política, en la mateixa línia del posicionament que van tenir en 
el Parlament de Catalunya, perquè eren coneixedors de les dificultats per les quals estava 
travessant el comerç des de l’inici de la crisi econòmica, que afectava no solament als seus 
ingressos, sinó també des de la vessant de motor generador d’ocupació i també com a agent 



27 de  31 

dinamitzador de les economies locals. Per aquests motius defensaven el model actual, reclamant 
en seu parlamentària la necessitat d’un pla de xoc per lluitar contra els efectes negatius que patia 
el comerç i alhora avançar en la regulació de la nova llei del comerç, que havia de permetre 
protegir el model català de comerç.  
 
 
Per concloure, el sr. Castellano va agrair el suport als grups que votarien a favor de la 
Declaració; i en relació a la intervenció del regidor de C’s, va dir que com no entenia ni les 
singularitats pròpies, ni les lingüístiques, ni les nacionals, ni les culturals o autonòmiques, 
aleshores no calia que li expliqués res, perquè seguiria sense entendre-ho. Pel que feia al Grup 
Popular, els hi va dir que com tenien la competència del comerç, volien exercir-la plenament i 
per tant, no els hi calia l’ajuda de ningú i menys de la manera com ells la feien, interposant 
recursos d’inconstitucionalitat. 
 
 
 
3) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL TORN D’URG ÈNCIA PER TOTS 

ELS GRUPS MUNICIPALS EN RELACIÓ A LA PROPOSTA DE L’ AMPA GAVÀ-
MAR RELATIVA A LA CONVERSIÓ DE L’ESCOLA GAVÀ-MAR EN  UN 
INSTITUT ESCOLA.  

 
Atès que la Declaració Política d’urgència no estava inclosa en l’ordre del dia de la sessió 
plenària es requeria, d’acord amb el que disposa el darrer paràgraf de l’art. 66 del Reglament 
Orgànic Municipal, la unanimitat de tots els regidors per a procedir a la seva substantació, per la 
qual cosa el sr. alcalde va demanar es procedís, en primer lloc, a la seva votació, obtenint en la 
mateixa el suport de tots els grups polítics per a la seva inclusió en l’ordre del dia. 
 
Aprovar la Declaració Política presentada inicialment per l’AMPA de Gavà-Mar i que fou 
assumida per tos els grups municipals, en relació a la conversió de l’escola Gavà-Mar en un 
Institut Escola, declaració que, després de ser debatuda i amb el vot final favorable de tots 
el grups municipals, diu així en la seva part dispositiva:  
 
PRIMER .- Donar suport a la conversió de l’Escola Gavà Mar en un Institut-Escola per ser el 
model desitjat per la mateixa escola, pels pares i mares dels alumnes de l’escola i perquè 
econòmicament és molt més factible que la construcció d’un nou institut i tenint en compte el 
context de crisi econòmica i de reducció dels pressupostos públics, és l’opció més lògica.  
 
SEGON.- Demanar a la Generalitat de Catalunya que accepti els terrenys oferts per 
l’Ajuntament de Gavà fa ja quasi dos anys.  
 
TERCER.- Demanar a la Generalitat de Catalunya que quantifiqui econòmicament quina seria 
la inversió necessària inicial per posar en marxa aquests Institut-Escola en dues opcions: si es 
fes un projecte constructiu o si s’instal·lessin mòduls.  
 
QUART.-  Demanar a la Generalitat de Catalunya que quantifiqui econòmicament quina seria la 
despesa anual que seria necessària per tenir en funcionament l’Institut-Escola.  
 
CINQUÈ .- Que un cop quantificades aquestes xifres, el Departament d’Ensenyament planifiqui 
conjuntament amb l’Ajuntament de Gavà quan l’Escola Gavà Mar es podria convertir en un 
Institut Escola i de quina manera es faria. 
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---------- 
 
En primer lloc, l’alcalde va demanar la unanimitat dels regidors per acceptar la Declaració 
Política i poder substanciar-la, atès que la mateixa s’havia presentat per urgència, recolzament 
que van ser atorgat per la totalitat dels regidors. 
 
A continuació, va procedir a la lectura íntegra de la Declaració Política la qual, de manera 
literal, diu així: 

 
 “Gavà Mar és un barri del terme municipal de Gavà ubicat a uns 5 quilòmetres de 
distància del nucli urbà.  
 
Al barri hi ha una única escola pública, l’Escola Gavà Mar, posada en marxa el 
setembre de l’any 2008 amb una capacitat de dues línies. El seu èxit ha sigut tal 
que només 5 anys després, ja es cursen estudis en tots els cursos possibles: en el 
quatre cursos superiors (3r, 4t, 5è i 6è), els que estan més a prop de quedar-se 
sense una continuïtat d’estudis a la mateixa escola, hi ha actualment una única 
línia però en la resta de cursos hi ha dues línies i fins i tot per P4 i P5 n’hi ha tres 
línies.  
 
Aquest èxit va provocar que l’Ajuntament de Gavà signés amb el Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, el 27 d’octubre de 2010 un 
protocol de col·laboració que incloïa la valoració de la necessitat de 
transformació de l’escola Gavà Mar en un Institut-Escola.  
 
El 28 d’abril de 2011, el ple de l’Ajuntament de Gavà va aprovar unànimement 
oferir a la Generalitat de Catalunya una parcel·la de 1.133 metres quadrats just al 
costat de la parcel·la on està ubicada l’Escola Gavà Mar  
 
El 27 d’octubre de 2011, el Parlament de Catalunya va aprovar la resolució 
348/IX per la que el Parlament de Catalunya instava el Govern a valorar, un cop 
enllestits els aspectes jurídics i tècnics del model d’institut escola, les necessitats 
de barri de Gavà Mar, amb relació a la possible implantació d’aquest model, i en 
cas que la valoració fos positiva, a iniciar el més aviat possible els tràmits 
necessaris perquè aquesta implantació es fes efectiva, començant per l’acceptació 
dels terrenys en un termini de tres mesos del sòl cedit per l’Ajuntament de Gavà, 
un cop feta la valoració.  
 
A Catalunya, hi ha actualment 18 instituts escoles en funcionament sense que 
s’hagin definit aquests aspectes jurídics i tècnics. Un d’ells ben a prop, a la nostra 
mateixa comarca, al Prat de Llobregat.  
 
L’AMPA de l’Escola Gavà Mar va celebrar una assemblea el recent 8 de març de 
2013 on unànimement es va decidir reclamar la conversió de l’Escola Gavà Mar 
en un Institut Escola pels següents motius:  
 
- S’aprofitarien les instal·lacions existents al màxim.  
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- S’aprofitaria el mateix claustre de professors i model organitzatiu d’aquesta 
escola.  

- La Direcció de l’Escola està plenament d’acord en aquesta conversió.  
- Econòmicament, la inversió que s’hauria de realitzar seria molt menor a la que 

suposaria la construcció d’un nou Institut.  
- Ja existeix una prova pilot d’Institut escola al Baix Llobregat i 18 en total a 

Catalunya. Volem ser el 19è.  
- Aquest Institut-Escola també donaria resposta a la zona de Castelldefels platja 

que forma un continu urbà amb Gavà Mar i que tampoc disposa d’aquest tipus 
d’ensenyament públic.  

- Per rati poblacional, el model d’institut escola a Gavà Mar és totalment 
justificable.  

 
Per tot això, l’AMPA de l’Escola Gavà Mar proposem al Ple l’adopció dels 
següents acords:  
 
Primer. Donar suport a la conversió de l’Escola Gavà Mar en un Institut-Escola 
per ser el model desitjat per la mateixa escola, pels pares i mares dels alumnes de 
l’escola i perquè econòmicament és molt més factible que la construcció d’un nou 
institut i tenint en compte el context de crisi econòmica i de reducció dels 
pressupostos públics, és l’opció més lògica.  
 
Segon. Demanar a la Generalitat de Catalunya que accepti els terrenys oferts per 
l’Ajuntament de Gavà fa ja quasi dos anys.  
 
Tercer. Demanar a la Generalitat de Catalunya que quantifiqui econòmicament 
quina seria la inversió necessària inicial per posar en marxa aquests Institut-
Escola en dues opcions: si es fes un projecte constructiu o si s’instal·lessin mòduls.  
 
Quart. Demanar a la Generalitat de Catalunya que quantifiqui econòmicament 
quina seria la despesa anual que seria necessària per tenir en funcionament 
l’Institut-Escola.  
 
Cinquè. Que un cop quantificades aquestes xifres, el Departament d’Ensenyament 
planifiqui conjuntament amb l’Ajuntament de Gavà quan l’Escola Gavà Mar es 
podria convertir en un Institut Escola i de quina manera es faria.” 

 
--------- 

 
Un cop llegida el sr. Alcalde va manifestar que la Declaració Política responia i era coincident 
amb la seva voluntat i amb la del govern municipal, que havien estat reivindicant durant molt 
temps la construcció de l’esmentat Institut-Escola. 
 
 
 
El Sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, va dir que des de la formació de 
C’s defensaven de la mateixa manera, tant aquí com al Parlament de Catalunya, l’Institut-Escola 
i la reobertura del ambulatori de Gavà-Mar, doncs com a Regidor i com a veí del barri coneixia 
bé que és una necessitat urgent i absolutament necessària per aquell. 
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A més, la seva formació era conscient que la no continuïtat dels estudis feia que els pares 
canviessin de centre els seus fills abans d’acabar el cicle, per tal d’assegurar-se una plaça en un 
altre centre on els seus fills poguessin continuar els estudis i això anava en contra de la Escola 
de Gavà-Mar i de les famílies del barri. Per tant la seva posició seria favorable a la Declaració. 
 
 
 
Tot seguit va fer ús de la paraula el sr. Andreu Pérez, regidor del grup municipal d’ERC-EV-
IxG, qui va dir que no volia estendre’s més del compte, atès que estava totalment d’acord amb 
la Declaració. En aquest sentit, va recordar que la formació política que representava també 
havia defensat històricament dita situació, havent presentat diversos qüestions al Parlament de 
Catalunya. Va concloure desitjant que el barri pogués disposar de dit servei l’abans possible. 
 
 
 
Per part del grup municipal d’ICV-EUiA, la regidora sra. Emma Blanco va celebrar la proposta 
relalitzada per l’AMPA Gavà-Mar perquè com pertanyent a la ciutat es debatria en seu plenària 
per elevar-se, més endavant, al Parlament de Catalunya. Va destacar que la seva formació 
política defensava un model d’escola pública, per tant, el fet d’ampliar els equipaments 
educatius i públics a la ciutat permet donar un servei de qualitat a tots els nens i nenes. Va 
acabar avançant el seu suport en la votació de la Declaració Política amb el compromís de que 
es seguiria treballant sobre dita qüestió per tal de que s’aprovés en seu parlamentària. 
 
 
 
El sr. Ramon Castellano, regidor del grup municipal de CiU, va manifestar que la Declaració 
Política comptava amb el suport de la formació política que representava, atès que era necessari 
el futur Institut-Escola del barri de Gavà-Mar. En aquest sentit, es va fer saber als representants 
de l’AMPA de l’escola, i alhora, es va traslladar als responsables polítics superiors de la 
Federació on s’havia acollit la amb bona predisposició per tal de tirar-ho endavant. No va voler 
finalitzar la seva intervenció sense agrair als pares de Gavà-Mar la manera i la cura en fer la 
Declaració, essent conscients de que en el moment actual de crisi tot no es podia fer, però allà 
on calgués, que fos el primer lloc on es fes.   
 
 
La intervenció del grup municipal del PP va anar a càrrec del regidor sr. Sergio Engli, qui va 
assenyalar que també donarien el seu suport total i incondicional a la Declaració Política, atès 
que creien que era un element necessari pel barri. Va recordar que sempre havien estat a favor 
de l’escola de Gavà-Mar, tant quan es van cedir en el seu dia els terrenys per a la seva 
construcció, com quan es va crear l’escola, entenent que era la línia que s’havia de seguir. 
 
 
Per la seva banda, el grup municipal del PSC, mitjançant la tinenta d’alcalde, sra. Raquel 
Sánchez, va avançar que donarien suport a la Declaració Política, perquè sempre havien apostat 
pel model d’escola pública, qüestió que no havia estat sempre defensada de la mateixa manera 
per totes les forces polítiques, doncs hi havia qui, en el seu moment, preferia una escola 
concertada, però celebrava que avui en dia, i vist l’èxit que estava tenint la implantació de 
l’esmentat centre, tots els grups municipals hi donessin suport.  
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Va recordar que la formació política que representava continuaria insistint en aquesta qüestió, 
tal i com ja ho venien fent  des de tems enrera, doncs s’havien mantingut diverses reunions amb 
la Conselleria d’Educació. Va agrair el suport del grup municipal de CiU esperonant-lo per tal 
que pogués influir en dita qüestió atès que aquesta era una prioritat pel barri de Gavà-Mar.  
 
 
 
Va fer ús de la paraula, per al·lusions, el sr. Josep Llobet, regidor del grup municipal del PP, en 
relació a que la sra. Sánchez havia posat en dubte si la seva formació  havia donat un suport 
incondicional a l’escola de Gavà-Mar. Va dir que el que estava en discussió era si l’escola podia 
ampliar-se i convertir-se en Institut-Escola, indicant que en el seu moment ja van votar a favor, 
però van plantejar la possibilitat de que es podia haver fet la cessió dels terrenys per una escola 
concertada però van votar a favor de la cessió per una escola pública recalcant que si en el seu 
dia s’hagués fet una escola concertada, aquest problema segurament no es tindria. 
 
Va intervenir l’alcalde, sr. Balsera, per matisar que llavors no es disposaria d’una escola 
pública, aposta que en el seu dia va fer l’equip de govern alhora que va reivindicar la 
construcció de l’Institut-Escola.  
 
En tot cas, va fer una proposta unitària en el sentit de convidar a tots els portaveus dels grups 
municipals a ser presents en la reunió que havia de mantenir amb la Consellera per tal que 
escoltessin de primera mà que en la taula de planificació no estava prevista la construcció de 
l’Institut-Escola. Per això, va celebrar la unanimitat que es tenia per tal de tornar a reivindicar 
l’ampliació de l’esmentat entre educatiu. 
 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
vint-i-una hores, sis minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari accidental en dono 
fe. 
 
           L’Alcalde                                                                                 El Secretari accidental 
 
 
 
 
 
 Joaquim Balsera García                                                                   Jaume Tutusaus i Torrents 
 
 


